



**Obshchestvennye nauki i sovremennost. 2013-2024**

ISSN 0869--0499

URL - <http://ons-journal.ru>

All right reserved

Issue 2 Volume . 2014

## **SUBEKUMENA AND "BOUNDARY" CIVILIZATIONS IN COMPARATIVE-HISTORICAL PROSPECT: ON CHARACTER OF A RELATION OF LANGUAGE, THE TEXT AND THE FONT. ARTICLE 1**

**Yakov Shemyakin**

### **Abstract**

In article the problem posed by G. Pomeranz of a ratio of three global culture forming factors – the Language, the Text and the Font in various types of civilizations is considered. The author reveals and analyzes deep distinctions between “classical” and “boundary” civilizations both in ways of existing, and in nature of interrelation of these factors.

**Keywords list (en):** Language, Text, Font, “boundary” civilization, “classical” civilization

**Date of publication:** 03.03.2014

### **Citation link:**

Shemyakin Y. SUBEKUMENA AND "BOUNDARY" CIVILIZATIONS IN COMPARATIVE-HISTORICAL PROSPECT: ON CHARACTER OF A RELATION OF LANGUAGE, THE TEXT AND THE FONT. ARTICLE 1 // Obshchestvennye nauki i sovremennost. – 2014. – Issue 2 C. 113-123 . URL: <https://ons-journal.ru/s086904990000616-9-1-ru-30/>

# **СУБЭКУМЕНЫ И "ПОГРАНИЧНЫЕ" ЦИВИЛИЗАЦИИ В СРАВНИТЕЛЬНО-ИСТОРИЧЕСКОЙ ПЕРСПЕКТИВЕ: О ХАРАКТЕРЕ СООТНОШЕНИЯ ЯЗЫКА, ТЕКСТА И ШРИФТА. СТАТЬЯ 1**

**Шемякин Яков Георгиевич**

## **Аннотация**

В статье рассматривается поставленная Г. Померанцем проблема соотношения трех глобальных культуuroобразующих факторов – Языка, Текста и Шрифта в различных типах цивилизаций. Автор выявляет и анализирует глубокие различия между “классическими” и “пограничными” цивилизациями как в способах бытования, так и в характере взаимосвязи данных факторов.

**Ключевые слова:** Язык, Текст, Шрифт, “пограничная” цивилизация, “классическая” цивилизация

**Дата публикации:** 03.03.2014

## **Ссылка для цитирования:**

Шемякин Я. Г. СУБЭКУМЕНЫ И "ПОГРАНИЧНЫЕ" ЦИВИЛИЗАЦИИ В СРАВНИТЕЛЬНО-ИСТОРИЧЕСКОЙ ПЕРСПЕКТИВЕ: О ХАРАКТЕРЕ СООТНОШЕНИЯ ЯЗЫКА, ТЕКСТА И ШРИФТА. СТАТЬЯ 1 // *Общественные науки и современность*. – 2014. – Номер 2 С. 113-123 . URL: <https://ons-journal.ru/s086904990000616-9-1-ru-30/>